## COVERAGE IN AL ARAB NEWSPAPER(31ST MARCH, 2021)

(with English translation)

قلب 💚 قطر



الأربعاء 18 شعبان 1442هـ | 31 مارس 2021م

أعرب عن الفخر بمشاركة بلاده في مشروعات مونديال 2022

## السفير الهندى: نهدف لشراكة شاملة مع قطر فى الطاقة والنقل البحرى



أكد سعادة الدكتور ديباك ميتال، سفير جمهورية الهند لدى البولة، أن علاقات قطر مع بلاده قديمة وتاريخية منذ تجارة اللؤلؤ ، وأن شعبى البلدين تربطهما علاقات وثيقة، وأن التقارب الجغرافي ساهم في تعزيز الروابط بين البلدين وشعبيهما. وقال سعّادته في لقاء صحافي، أمس، إن السنوات الخمس الأخيرة شهدت عدة ريارات متبادلة على أعلى مستوى ، أبرزها زيارة حضرة صاحب السمو الشيخ تميم بن حمد آل ثاني أمير البلاد المفدى إلى الهند عام 2015، وزيارة رئيس الوزراء الهندي إلى قطر عام 2016، إضافة إلى العديد من الزيارات على مختلف المستومات.

وأكد أهمية العلاقات الوثيقة بين قيابتي البلدين في تعميق ودفع التعاون المشترك بما يصب في صالح الشعبين الصديقين، وقال: «إن ثمار المحادثة الهاتفية بين زعيمي البلدين في ديسمبر الماضي، اتفاقهما على تقوية العلاقات، ويحث سبلً تعزيزها وتشكيل فريقى عمل خاصين بتعزيز التعاون في قطاعي الاستثمار والطاقة».

وأوضح أن الهدف من فريق العمل المعنى بالطاقة هو خُلق شراكة شاملة ، وليس البيع والشراء فقط، خاصة مع توجه الهند إلى اقتصاد قائم على الغاز، ليصل الاعتماد على الغارّ من 5% إلى 15% بحلول عام 2030 ما يفتح أفاقاً واعدة وفرصاً لتعزيز التعاون مع قطر في هذا القطاع.

وفي مجال الاستثمارات، قال سعادته: «نسعي إلى

تعاون شامل مع وجود برامج لجذب الاستثمارات الأجنبية في الهنداء لافتاً إلى أهمية تعريف القطريين بالفرص الاستثمارية في ببلاده بما يحقق المنافع المتبادلة.

وقال اإن هذاك استثمارات قطرية مهمة خلال العامين الماضيين، ومنها استثمار جهاز قطر للاستثمار في شركة كهرباء بومباي، وفي شركة بای جوس BYJUS، وهی منصة تعلیمیة كبیرة في بلاينا».

وأكد سعادته أن البلدين ليبهما علاقات تجارية قوية للغاية، وقد بلغ حجم التبائل التجارى 11 ملمار يولار عام 2019، وأن بلايه تثمن عالماً يور قطر كشريك موثوق يعتمد عليه في أمن الطاقة لذا تستورد نحو 15% من احتماجاتها من الغاز من قطر مورد الغاز الأول.

وتحدث عن استمرار المشاورات السياسية بين البلدين لدفع علاقات التعاون في مختلف القطاعات، مشيراً إلى زيبارة ناجحة قام بها وزير الخارجية الهندي الدكتور جايشانكار إلى الدوحة مؤخراً، وعقد الجولة الرابعة من المشاورات السياسية بين وزارتسى خارجية البلدين في فبراير الماضي، لافتاً إلى أنه سيكون هذاك مزيد من الاجتماعات الفنية لتعزيز التعاون في عدة محالات خلال الفترة المقدلة

وفيما يتعلق بملف مونديال قطر 2022، أعرب سعادة السفير الهندى عن شعوره بالفخر من أن إحدى الشركات الهذدية العملاقة «لارسين

أند توبرو؛ قامت بالتعاون مع شريك قطري في مشروع استاد «أحمد بن على»، لافتأ إلى أن مشاركة بلادهفي مشروعات للونديال تخطت العمال والخبراء التقندين إلى الشركات والمقاول الرئيسي، وأن مشروعات تعمل بها شركات هندية من أعمال طرق ومحطات توزيع كهرباء، والكثير من للشاركات الإيجابية في مشروعات البنية

وأعرب سعادته عن الثقة في أن المونديال سيكون ناجماً للغاية، فالبنية التمتية في قطاع الرياضة عظيمة للغاية.

النحنية

أشدنا أمام المحافل الدولية بالاصلاحات القطرية الايجابية لـ «أجوال العمال»

المونديال سيكون ناجحاً للغاية لأن الشة التحتية الرياضية القطرية عظيمة

التعليم في قطر يزدهر بقوة ولدينا 18 مدرسة ونأمل بافتتاح جامعة هندىة



111

د. مياك ميتال

وفيما يتعلق بشأن العمال، أوضح سعادته أن بلاده من الدول الكبرى المصيرة للعمالة في شتى المجالات، وقبال: «نحن نقدر جيداً الإصلاحات الكبيرة والإيجابية التي قامت بها قطر مؤخراً من أجل تحسين أحوال العمال، ونرحب بها، بل وكان تعليقنا عليها إيجابياً للغاية في المحافل الدولية. وأخرها كان اجتماع منظمة العمل الدولية نوفمبر الماضي في جنيف".

وأكد أنَّ هُدُّه الإصلاحات تصب في مصلحة هؤلاء العمال و سلامتهم، وأن هذاك الدات مستمرة للحوار مع قطر لمناقشة أوضاع العمال، وأن هذه اللقاءات تَجرى بانتظام ولفرها كان في ديسمبر الماضي. ووصف سعادته القطاع التعليمي في قطر بآنه ىزدھر بقوق منوھا بوجود 18 مدرسة ھندية، وقد حرت الموافقة على فتح 3 مدارس جديدة، ويبلغ عدد الطلاب الهنود الذين يدرسون بهذه المدارس حوالي 45000 طالب، وقال «إن هناك توجهاً لإنشاء جامعة هندية بالدوحة، ونتمنى أن تبدأ الدراسة سيتمير المقبل، وسوف تشمل تخصصات عبيدة في مجالات العلوم، والإنسانيات، والهندسة».

وأعرب سعادة السفير الهندى عن تطلع بالاده لمزيد من التعاون في مجال النقل البحري والموانئ، وقال: «يوجد حالياً 8 خطوط ملاحية مباشرة بين البلدين نأمل زيايتها، وكان هناك لقاء مع رئيس اسهيل ساته،حيث تقوم الهند بأنشطة كبيرة في مجال الفضاء، ويناء الأقمار الصناعية، وإطلاقها في الفضاء.

Indian Ambassador: We aim for a full partnership with Qatar in energy and maritime transport (Al-Arab, p11, dated 31 March 2021).

He expressed his country's pride in participating in the 2022 World Cup project

His Excellency Dr. Deepak Mittal, Ambassador of the Republic of India to the State, affirmed that Qatar's relations with his country are ancient and historic since the pearl trade, and that the peoples of the two countries have close relations, and that geographical convergence contributed to strengthening the ties between the two countries and their peoples.

His Excellency said in a press interview yesterday that the last five years have witnessed several reciprocal visits at the highest level, most notably the visit of His Highness Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani, the Emir of the country to India in 2015, and the visit of the Indian Prime Minister to Qatar in 2016, in addition to Many visits at various levels.

He stressed the importance of the close relations between the leaderships of the two countries in deepening and advancing joint cooperation in the interest of the two friendly peoples, and said: "The fruits of the telephone conversation between the leaders of the two countries last December were their agreement to strengthen relations and discuss ways to strengthen them and form two special working groups to enhance cooperation in the investment sectors. Energy "

He explained that the goal of the energy task force is to create a comprehensive partnership, not just buying and selling, especially as India moves towards a gas-based economy, with reliance on gas from 5% to 15% by 2030, which opens up promising prospects and opportunities to strengthen cooperation with Qatar. In this sector.

In the field of investments, His Excellency said, "We seek comprehensive cooperation with the existence of programs to attract foreign investments in India," pointing to the importance of introducing Qataris to investment opportunities in his country in order to achieve mutual benefits.

He said, "There are important Qatari investments during the past two years, including the Qatar Investment Authority's investment in the Bombay Electricity Company and BYJUS, which is a large educational platform in our country."

His Excellency affirmed that the two countries have very strong commercial relations, and the volume of trade exchange reached 11 billion dollars in 2019, and that his country highly values Qatar's role as a reliable and reliable partner in energy security, so it imports about 15% of its gas needs from Qatar, the first gas supplier.

He talked about the continuation of political consultations between the two countries to advance cooperation relations in various sectors, referring to a successful visit by Indian Foreign Minister Dr. Jaishankar to Doha recently, and holding the fourth round of political consultations between the foreign ministries of the two countries last February, pointing out that there will be more Technical meetings to enhance cooperation in several areas during the coming period.

With regard to the Qatar 2022 World Cup file, the Indian ambassador expressed his pride that one of the Indian giant "Larsen & Toubro" had cooperated with a Qatari partner in the project of "Ahmed Bin Ali" stadium, pointing out that his country's participation in the World Cup projects

exceeded workers and experts. Technicians to companies and the main contractor, and that Indian companies operate projects from road works and power distribution stations, and a lot of positive partnerships in infrastructure projects.

His Excellency expressed confidence that the World Cup will be very successful, as the infrastructure in the sports sector is very great.

With regard to workers, His Excellency explained that his country is one of the major labor-exporting countries in various fields, and said: "We very much appreciate the large and positive reforms that Qatar has recently undertaken to improve workers' conditions, and we welcome them, and our comment on them was very positive in international forums. The last of which was the meeting of the International Labor Organization last November in Geneva ».

He stressed that these reforms are in the interest of these workers and their safety, and that there are ongoing mechanisms for dialogue with Qatar to discuss the workers' conditions, and that these meetings take place regularly, the last of which was last December.

His Excellency described the educational sector in Qatar that it is booming strongly, noting that there are 18 Indian schools, and 3 new schools have been approved, and the number of Indian students studying in these schools is about 45,000 students. "There is a tendency to establish an Indian university in Doha, and we hope to start The study will take place next September, and it will include many specializations in the fields of science, humanities, and engineering.

His Excellency the Indian ambassador expressed his country's aspiration for more cooperation in the field of maritime transport and ports. He said: "There are currently 8 direct shipping lines between the two countries, which we hope to increase. There was also a meeting with CEO Es'hailsat, as India is carrying out great many activities in the field of space - building satellites and their launch into space ».

- In international forums, we have encouraged positive Qatari reforms on "workers' conditions."
- The World Cup will be very successful because the sports infrastructure is great.
- Education in Qatar is booming strongly and we have 18 schools and we hope to open an Indian university.